
 ПРОТОКОЛ № 16
засідання президії Кіровоградської обласної ради 

від 04 жовтня 2023 року                                                              м. Кропивницький

У складі президії — 19 осіб
Усього присутні на засіданні —  14 осіб 
Відсутні —  5 осіб
 

ПРИСУТНІ НА ЗАСІДАННІ ЧЛЕНИ ПРЕЗИДІЇ:

ДРОЗД
Юрій Васильович

- голова Кіровоградської обласної ради

СЕМЕНЮК
Юрій Анатолійович

- перший  заступник  голови  Кіровоградської
обласної ради

ВОЛКОВ
Ігор Вікторович

- уповноважений представник депутатської 
фракції  політичної партії “Слуга народу”

АГЕЄНКО
Вікторія Миколаївна

- секретар постійної комісії обласної ради з 
питань власності

АНДРЕЄВА
Лариса Миколаївна

- голова постійної комісії обласної ради з питань
охорони здоров'я та соціальної політики

ГРИЦЕНКО
Сергій Петрович

- уповноважений представник депутатської 
фракції “Радикальна Партія Олега Ляшка”

ГОРБЕНКО
Оксана Анатоліївна

- секретар  постійної  комісії  обласної  ради  з
питань  освіти,  науки,  культури,  туризму,
спорту, у справах сім'ї, молодіжної політики

КІВЕРНИК
Вячеслав Анатолійович

- заступник  голови  постійної  комісії  обласної
ради  з  питань  економічного  розвитку  та
інфраструктури

КОВАЛЕНКО
Сергій Петрович

- голова постійної комісії обласної ради з 
питань бюджету, фінансів та інвестицій; 
уповноважений представник депутатської 
фракції  політичної партії “Європейська 
Солідарність”
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МУСАТЕНКО
Анастасія Володимирівна

- уповноважений представник депутатської 
групи “За рівні можливості”

СМАГЛЮК
Марина Олександрівна

- уповноважений представник депутатської 
фракції політичної партії “Пропозиція”

СОБКО
Максим Олегович

- голова постійної комісії обласної ради 
з питань житлово-комунального господарства, 
використання природних ресурсів та 
агропромислового комплексу 

ЧОРНОІВАНЕНКО
Олександр Анатолійович

- уповноважений  представник  депутатської
фракції  політичної  партії  “Всеукраїнське
об'єднання “Батьківщина”

ШАПОВАЛОВ
Владислав Володимирович

- уповноважений представник депутатської 
групи “Новоукраїнщина”

ВІДСУТНІ НА ЗАСІДАННІ ЧЛЕНИ ПРЕЗИДІЇ:

ВОЛКАНОВ
Вадим Анатолійович

- заступник  голови  Кіровоградської  обласної
ради 

ЛІНЬКО
Дмитро Володимирович

- заступник  голови  Кіровоградської  обласної
ради

ГУГЛЕНКО
Юрій Олександрович

- голова постійної комісії обласної ради з питань
регламенту,  депутатської  діяльності,  свободи
слова, правової та антикорупційної політики

ГОРБУНОВ
Олександр Володимирович

- уповноважений  представник  депутатської
фракції  Кіровоградської  обласної  ради  “За
майбутнє”

ШЕВЧЕНКО
Олександр Григорович

- уповноважений представник депутатської 
групи “Міжфракційне депутатське об'єднання 
“За духовні цінності”

ЗАПРОШЕНІ:
РАЙКОВИЧ
Андрій Павлович

- начальник Кіровоградської обласної 
військової адміністрації
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У засіданні також брали участь:
керуючий справами виконавчого апарату обласної ради ТОПЧІЙ Павло  
Сергійович, депутат обласної ради КАЛЬЧЕНКО Валерій Михайлович, 
керівники і головні спеціалісти окремих структурних підрозділів виконавчого 
апарату обласної ради.

СЛУХАЛИ:
ДРОЗД Ю.В.:  з повідомленням про правомочність засідання президії —

присутні 14 із 19 членів президії. 
Поставив на голосування пропозицію про затвердження порядку денного

засідання президії  Кіровоградської  обласної  ради  (без  запитань і  зауважень
членів президії).

ПОРЯДОК ДЕННИЙ:

1. Про перелік питань, що пропонуються до порядку денного пленарного
засідання  вісімнадцятої  сесії  Кіровоградської  обласної  ради  восьмого
скликання.

2. Різне.

Результати голосування: 
“За” - 14
“Проти” - 00
“Утримались” - 00 
‟Не голосувало” - 00

ДРОЗД  Ю.В.:  з  повідомленням  щодо  порядку  дій  у  разі  оголошення
сигналу “Повітряна тривога”  (перерва в засіданні та перехід до найближчого
укриття).

СЛУХАЛИ  1: Про  перелік  питань,  що  пропонуються  до  порядку
денного пленарного засідання вісімнадцятої сесії Кіровоградської обласної
ради восьмого скликання.

ДРОЗД Ю.В.: з інформацією — на розгляд пленарного засідання внесено
35 питань, з них:

5 — за поданням голови обласної ради;

9 — за поданням голови обласної державної адміністрації;

17 — за поданням постійних комісій (ПК власності — 11, ПК регламенту
— 3, ПК охорони здоров’я – 2, ПК ЖКГ – 1);

4 — за поданням депутатів обласної ради.
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Зауважив,  що  попередньо  електронною  поштою  депутатам  надіслано
розпорядження  голови  Кіровоградської  обласної  ради,  яке  містило  нший
перелік  питань.  За  час,  що минув  з  його  підписання,  за  підсумками  роботи
постійних комісій у переліку відбулися зміни:

 вилучено  питання  щодо  внесення  змін  до  складу  постійних  комісій
обласної ради (окремим пунктом включено до проєкту рішення питання щодо
дострокового  складення  повноважень  депутатом  обласної  ради  Віталієм
РИБАЛЬЧЕНКОМ;

об'єднано два звернення щодо недопущення вилучення коштів місцевих
бюджетів,  внесених  депутатами  обласної  ради  Олександром
ЧОРНОІВАНЕНКОМ і Сергієм КОВАЛЕНКОМ (в одному проєкті за спільним
поданням цих депутатів);

додано низку питань:
“Про внесення змін до рішення обласної ради від  29 вересня 2006 року

№ 61 “Про управління об'єктами спільної власності територіальних громад сіл,
селищ і міст області”, за поданням депутата обласної ради Юрія СЕМЕНЮКА;

 “Звернення депутатів Кіровоградської обласної ради восьмого скликання
до  Кабінету  Міністрів  України  стосовно  затримки  вирішення  питань  щодо
виведення із глибокої кризи ДП “СхідГЗК” та збереження і розвитку атомно-
промислового комплексу України”, за поданням депутата обласної ради Валерія
КАЛЬЧЕНКА;

 “Про  створення  безпечного  освітнього  середовища  для  дітей,
удосконалення партнерства та комунікації поліції, закладів освіти, громади та
батьківського врядування. Подальший розвиток проєкту “Вихователь безпеки”,
за поданням голови обласної державної адміністрації;

постійна  комісія  з  питань  житлово-комунального  господарства  внесла
звернення  депутатів  Кіровоградської  обласної  ради  восьмого  скликання  до
Верховної  Ради  України  та  Кабінету  Міністрів  України  щодо  необхідності
врегулювання  на  законодавчому  рівні  питання  застосування  комерційного
обліку  теплової  енергії  та  водопостачання  та  методики  розподілу  між
споживачами  обсягу  спожитих  у  будівлі  комунальних  послуг  (включено  до
розпорядження голови обласної ради про скликання сесії, ознайомити депутатів
з остаточним варіантом звернення стало можливим лише тепер).

ДРОЗД  Ю.В.:  з  пропозицією  —  зупинити  увагу  на  проєктах  рішень
обласної  ради,  до  яких  постійними  комісіями  запропоновано  зміни  (без
заперечень):
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1. Про створення юридичної особи — постійна комісія обласної ради з
питань  охорони  здоров'я  та  соціальної політики пропону  є назву  проєкту
рішення  викласти  у  новій  редакції:  “Про  перетворення  комунального
некомерційного  підприємства  “Регіональний  центр  громадського  здоров’я
Кіровоградської обласної ради”;
          абзац  перший постановляючої  частини  викласти  у  новій  редакції:
“Припинити  шляхом  перетворення  комунальне  некомерційне  підприємство
“Регіональний  центр  громадського  здоров’я  Кіровоградської  обласної  ради”
(ЄДРПОУ 42508006) в комунальний заклад “Регіональний центр громадського
здоров’я  Кіровоградської  обласної  ради”  у  зв’язку  зі  зміною  організаційно-
правової форми”.

ВИСТУПИЛИ: КОВАЛЕНКО С.П., ДРОЗД Ю.В., ГРИЦЕНКО С.П.,
АНДРЕЄВА Л.М. — із запитаннями та відповіддю на поставлені запитання.

9.  Про  призначення   керівників  закладів  спільної  власності
територіальних громад сіл,  селищ і  міст  Кіровоградської  області   у  сфері
соціального  захисту  населення  -  постійна  комісія  обласної  ради  з  питань
охорони  здоров'я  та  соціальної політики  пропонує мотивуючу  частину
продовжити  словами:  “ОЛЕФІРОВОЇ  Наталії  Іванівни  на  посаду  директора
Знам’янського дитячого будинку-інтернату ІІ-ІІІ-ІV профілю”;

в  абзаці  п’ятому  постановляючої  частини слова:  “ВАЛЬКО  Тетяну
Іванівну  на  посаду  директора  Знам’янського  дитячого  будинку-інтернату
ІІ-ІІІ-ІV профілю” замінити словами: “ОЛЕФІРОВУ Наталію Іванівну на посаду
директора Знам’янського дитячого будинку-інтернату ІІ-ІІІ-ІV профілю”.

ВИСТУПИЛИ: АНДРЕЄВА Л.М., ГРИЦЕНКО С.П. -  з роз'ясненням у
частині запропонованих змін і пропозицією щодо направлення депутатам обласної
ради біографічної довідки ОЛЕФІРОВОЇ Н.І.

11. Про затвердження обласної програми забезпечення молоді житлом
на  2023-2025  роки  -  постійна  комісія  обласної  ради  з  питань  економічного
розвитку,  будівництва  та  інфраструктури пропонує доповнити проєкт  рішення
обласної  ради  частиною  наступного  змісту:  “Зняти  з  контролю  рішення
Кіровоградської обласної ради від 22 грудня 2017 року № 410 “Про затвердження
обласної  програми  забезпечення  молоді  житлом  на  2018-2022  роки”  та  від
14  червня  2019  року  №  656  “Про  внесення  змін  до  обласної  програми
забезпечення молоді житлом на 2018-2022 роки”;

контроль  за  виконанням  цього  рішення  покласти  на  постійну  комісію
обласної ради з питань економічного розвитку, будівництва та інфраструктури.

ВИСТУПИЛИ: КОВАЛЕНКО С.П., РАЙКОВИЧ А.П. -  із запитанням
щодо фінансування обласної програми у 2023 році й доцільності внесення змін,
з відповіддю в контексті поставленого запитання.
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14.  Про  створення  безпечного  освітнього  середовища  для  дітей,
удосконалення партнерства та комунікації поліції, закладів освіти, громади
та  батьківського  врядування.  Подальший  розвиток  проєкту  “Вихователь
безпеки”  -  постійна  комісія  обласної  ради  з  питань  освіти,  науки,  культури,
туризму,  спорту,  у  справах  сім'ї,  молодіжної  політики  пропонує частину  4
проєкту рішення обласної ради викласти у наступній редакції:  “4. Контроль за
виконаням цього рішення покласти на постійну комісію обласної ради з питань
освіти, науки, культури, туризму, спорту, у справах сім'ї, молодіжної політики”.

16. Про стан підготовки об’єктів житлово-комунального господарства
та  соціальної  сфери  області  до  роботи  в  осінньо-зимовий  період
2023/2024  року  —  постійна  комісія  обласної  ради   з  питань  житлово-
комунального  господарства,  використання  природних  ресурсів  та
агропромислового  комплексу  пропонує в пункті  2  слова:  “до  01  жовтня
2023 року” замінити словами: “до 15 жовтня 2023 року”;

пункт 3 продовжити словами: “не пізніше 01 листопада 2023 року”;
пункт 4  доповнити  підпунктом 4  наступного змісту:  “4)  звернутися  до

Міністерства  освіти  і  науки  України  з  проханням  вжити  заходів  щодо
погашення  заборгованості  Льотної  академії  Національного  авіаційного
університету,  за  послуги  теплопостачання,  як  установи,  що  фінансується  з
державного бюджету.”.

ВИСТУПИЛИ:  СОБКО  М.О.,  КОВАЛЕНКО  С.П.,
ЧОРНОІВАНЕНКО О.А. - з коментарями.

17.  Про  харчування  учнів  та  студентів,  які  навчаються  у  закладах
загальної середньої, професійної (професійно-технічної), фахової передвищої
освіти  —  постійна  комісія  обласної  ради  з  питань  освіти,  науки,  культури,
туризму,  спорту,  у  справах  сім'ї,  молодіжної  політики пропонує  слова:
“статтями 25, підпунктом 6 пункту “а” статті 32” виключити.
 ВИСТУПИЛИ:  ГОРБЕНКО  О.А.  -  з  роз'ясненням  у  частині
запропонованих постійною комісією змін.

18. Про списання майна  спільної власності територіальних громад сіл,
селищ і міст області (реєстраційний вх. номер 01-17/2796) — постійна комісія
обласної ради з питань власності пропонує внести до наступні зміни:

у пункті  1 проєкту рішення обласної  ради:  після слів  комунальному
некомерційному  підприємству  “Маловисківська  станція  переливання  крові
Кіровоградської обласної ради” додати слова: “комунальному некомерційному
підприємству  “Обласний  клінічний  онкологічний  центр  Кіровоградської
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обласної  ради”,  слово: “(балансоутримувачу)” замінити  на  слово:
“(балансоутримувачам)”;

у  додаток  до  проєкту  рішення обласної  ради  додати  рядки  наступного
змісту  (містяться  в  таблиці,  наведеної  у  висновках  постійної  комісії  від
04 жовтня 2023 року № 400). 

ВИСТУПИЛИ:  АГЕЄНКО  В.М.,  ДРОЗД  Ю.В.  - з  коментарями  в
контексті запропонованих постійною комісією змін.

25. Про  внесення  змін  до  рішення  обласної  ради  від  21  грудня
2022  року  №  313  “Про  план  роботи  Кіровоградської  обласної  ради  на
2023 рік” - постійна комісія обласної ради з питань власності пропонує внести
наступні зміни:

виключити з  плану  роботи  Кіровоградської  обласної  ради  на  2023  рік
питання  “Про  звіт  про  роботу  постійної  комісії  обласної  ради  з  питань
власності”.

ВИСТУПИЛИ:  ВОЛКОВ  І.В.,  ДРОЗД  Ю.В.,  КОВАЛЕНКО  С.П.,
ЧОРНОІВАНЕНКО О.А. — з коментарями в контексті запропонованих змін та
уточненням щодо зміни доповідача з цього питання на пленарному засіданні.

7. Про  реорганізацію  комунальної  установи  “Регіональний  центр
наукових досліджень з  історії  України та підготовки історико-краєзнавчих
видань Кіровоградської обласної ради” (уточнений проєкт рішення) — постійна
комісія  обласної  ради  з  питань  освіти,  науки,  культури,  туризму,  спорту,  у
справах  сім'ї,  молодіжної  політики пропону  є погодити  уточнений  проєкт
рішення  “Про  реорганізацію  комунальної  установи  “Регіональний  центр
наукових  досліджень  з  історії  України  та  підготовки  історико-краєзнавчих
видань  Кіровоградської  обласної  ради”,  поданий  головою  Кіровоградської
обласної  державної  адміністрації  листом  від  03  жовтня  2023  року
№ 01-17/335/0.1, і рекомендувати на затвердження обласної ради.

ВИСТУПИЛИ:
СЕМЕНЮК  Ю.А.  -  із  зауваженнями  щодо  питання  5  “Про

реорганізацію  комунального  закладу  “Кіровоградська  обласна  наукова
медична  бібліотека  Кіровоградської  обласної  ради”.  Висловив
аргументовану  позицію  про  недоцільність  розгляду  цього  питання  на
пленарному  засіданні  вісімнадцятої  сесії  обласної  ради,  однією  з  причин  є
необхідність вирішення проблеми з  розміщенням і  зберіганням бібліотечного
фонду,  повний  обсяг  якого  перевищує  можливості  комунального  закладу
“Обласна універсальна наукова бібліотека ім. Д.І.Чижевського”.
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 АНДРЕЄВА Л.М.,  ЧОРНОІВАНЕНКО О.А.,  КОВАЛЕНКО С.П.- у
ході гострої дискусії висловлено аргументовані заперечення щодо необхідності
відтермінування часу для розгляду цього питання.

ВИСТУПИЛИ: 
КАЛЬЧЕНКО В.М. - з інформацією щодо причин, якими зумовлено 

необхідхідність ухвалення звернення депутатів Кіровоградської обласної ради 
восьмого скликання до Кабінету Міністрів України стосовно затримки 
вирішення питань щодо виведення із глибокої кризи ДП “СхідГЗК” та 
збереження розвитку атомно-промислового комплексу.

З пропозиціями: щодо доцільності  запрошення до участі  у пленарному
засіданні вісімнадцятої сесії обласної ради профільних міністрів (енергетики й
фінансів)  і розгляду цього питання першим у порядку денному.

ДРОЗД Ю.В.: з коментарем у контексті порушеного питання.
Поставив  на  голосування пропозицію  депутата  обласної  ради

КАЛЬЧЕНКА В.М. про розгляд питання “Звернення депутатів Кіровоградської
обласної  ради  восьмого  скликання  до  Кабінету  Міністрів  України  стосовно
затримки вирішення питань щодо виведення із глибокої кризи ДП “СхідГЗК” та
збереження  розвитку  атомно-промислового  комплексу”  першим  у  порядку
денному  пленарного  засідання  вісімнадцятої  сесії  Кіровоградської  обласної
ради восьмого скликання.

Результати голосування: 
“За” - 14
“Проти” - 00
“Утримались” - 00 
‟Не голосувало” - 00

ВИСТУПИЛИ:
ГРИЦЕНКО С.П. - із зауваженнями до проєкту рішення “Про звернення

Кіровоградської  обласної  ради  до  Президента  України,  Верховного
Головнокомандувача Збройних Сил України Володимира Зеленського та до
народних депутатів  України,  що представляють Кіровоградську область у
Верховній  Раді  України,  щодо недопущення реалізації  ініціативи Кабінету
Міністрів  України  стосовно  вилучення  з  доходів  місцевих  бюджетів
“військового”  ПДФО”  - про  доцільність  покладання  контролю  за  його
виконанням на голову обласної ради.

ДРОЗД  Ю.В.,  РАЙКОВИЧ  А.П.,  ВОЛКОВ  І.В.,  КОВАЛЕНКО  С.П.,
ЧОРНОІВАНЕНКО О.А., ГРИЦЕНКО С.П., ТОПЧІЙ П.С., СМАГЛЮК М.О.
-  у  ході  гострої  дискусії  висловлено  зауваження,  коментарі  й   аргументовані
позиції  щодо  включення  чи  виключення звернення з  переліку  питань,  що
пропонуються  до  порядку  денного  пленарного  засідання  вісімнадцятої  сесії
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Кіровоградської  обласної  ради  восьмого  скликання,  роз'ясненнями  з  цього
приводу.

ВИРІШИЛИ:
ДРОЗД Ю.В.: - з інформацією про проєкт рішення президії Кіровоградської

обласної  ради  “Про  перелік  питань,  що  пропонуються  до  порядку  денного
пленарного засідання вісімнадцятої сесії Кіровоградської обласної ради восьмого
скликання” і пропозицією затвердити його шляхом голосування.  

ВИСТУПИЛИ: 
ВОЛКОВ  І.В.,  ЧОРНОІВАНЕНКО  О.А.,  ГРИЦЕНКО  С.П.,

ДРОЗД  Ю.В.,  КОВАЛЕНКО  С.П.,  СМАГЛЮК  М.О.,  АНДРЕЄВА  Л.М,
ТОПЧІЙ П.С. -  у ході гострої дискусії висловлено зауваження й аргументовані
позиції  щодо  недоцільності  чи  доцільності  голосування  на  засіданні  президії,
надано  роз'ясненнями  в  контексті  висловлених  критичних  зауважень  із
посиланням на норми статті 57 Закону України “Про місцеве самоврядування в
Україні”.

ДРОЗД  Ю.В.: поставив  на  голосування  проєкт  рішення  президії
Кіровоградської обласної ради “Про перелік питань, що пропонуються до порядку
денного пленарного засідання вісімнадцятої сесії Кіровоградської обласної ради
восьмого скликання”.

 Результати голосування: 
“За” - 03
“Проти” - 00
“Утримались” - 10
‟Не голосувало” -  01
Рішення не прийнято.

2. РІЗНЕ.
ГРИЦЕНКО  С.П.:  із  запитанням  щодо  початку  проведення  головою

обласної ради зустрічей з уповноваженими представниками депутатських фракцій
(останньої п'ятниці щомісяця).

ДРОЗД Ю.В. - з підтвердженням чинності дії наданої ним обіцянки про
проведення таких зустрічей.

ДРОЗД  Ю.В.:  з  повідомленням  до  уповноважених  представників
депутатських фракцій  —  про  необхідність  попередження членів  очолюваних
ними  депутатських  фракцій  про  дії  в  разі  оголошення  сигналу  повітряної
тривоги (перехід до укриття). 

Голова обласної ради Юрій ДРОЗД


